
ТВОРЧЕСКА СРЕЩА С ГОСТИ НА ФЕСТИВАЛА
Завчера в един от салони

те на ресторант „Дунав“ се 
състоя творческа среща, по
светена на Мартенските му
зикални дни. Прпсъствуваха 
композитори и музиковеди от 
СССР, Чехословакия, Унгария 
и България.

Встъпителни бележки на
прави Димитър Зенгинов -- 
секретар на Съюза на компо
зиторите. Той благодари на го 
стите за отзивчивостта им да 
участвуват в творческия раз
говор.

Първа взе думата
Тамара Цитович — профе

сор в Московската 'консерва
тория.

Силно впечатление ми пра
ви високата музикална култу

ра на българите, която се чув
ствува навсякъде. Аз наблю
давах не на едно място младе
жи с и без инструменти, зае
ти в разговор за Мартенските 
музикални дни. Имах възмож
ност да разговарям с гости, не 
специалисти в областта на му
зиката, които са възхитени от 
виденото и чутото. Изненада
на съм от художественото рав 
гище на фестивала. В Русе 
навсякъде царува висок музи
кален дух. Това пролича и от 
словото на председателя на 
ОНС Иван Станев, произнесе
но на вечерята в чест на Го
лемия симфоничен оркестър 
на Съветското радио и теле
визия.

Фестивалът дава възмож

ност да се запознаем с изку
ството на много страни. Сил
но привлякоха вниманието ни 
произведенията на българските 
композитори, включени в про
грамите. Според мен, орато
рията „Светъл празник“ от То 
дор Попов е ценен принос в 
българската музикална култу
ра. В нея са намерили място 
обобщения на националния 
фолклор, направени със свое
образен творчески подход. 
Имах възможност да слушам 
и музикални записи. Извън
редно много ми хареса камер
ната музика на Любомир Пип- 
ков. Присъствувах на спекта
къла па „Майстори" от Па
рашкев Хаджиев. В тази опе
ра, изградена в камерен план,

сценичната драматургия е пре 
творена в дълбоко вълнуваща 
музика. Соловите партии са 
чудесно втъкани в оркестро- 
ват'а звучност. Вокалната ли
ния е ярко разкрита. В „Сим
фонични химни“ на В. Казан- 
джиев видях много нови не
ща. Това произведение се от
кроява със замисъла, с кон
трастите на образите, силата 
на музикалното му въздей
ствие е огромна.

Октай Зульфугаров — ком- 
пмитор °Т -^зърбайджанска

На фестивалния подиум са 
намерили място произведения 
на млади талантливи компози
тори, проявяващи интересно 
новаторство. Бях на ' всички 
концерти. Убедих се, че из
куството на българските ком
позитори е на високо равни
ще. Радостно е, че вашето, 
творчество се развива на На
ционална основа'.

Валериан Березовскп — 
професор от Ленинград.

Фестивалът е замислел и 
се провежда в широки маща. 
би. Изпълняват се разнообраз
ни произведения. Демонстрира, 
се висока музикална култура. 
В програмата на фестивала, 
ярко е втъкана основната идея 
— прослава на Великия ок
томври. Запознахме се с ви
сокото майсторство на Силе- 
зпйската филхармония и ней
ния диригент Карол Стрия — 
музикант с широк диапазон. 
На фона на високото художе
ствено равнище . на - фестивала 
на мен като патриот не- може

ше да не ми направи силно 
впечатление успехът на Голе
мия оркестър ка Съветското 
радио и телевизия, чпето въз
действие върху публиката' бе 
очевидно. С интерес очаквам 
концертите на останалите три 
големи оркестъра; Софийска
та и Белградската филхармо
ния п Симфоничния оркестър 
на Букурещкото радио и те
левизия.

Музикалните дни се про
веждат с високо и непрекъс
нато настроение. Бих желал 
да .подчертая заслугите . га. 
Русенската филхармония и 

' нейния диригент Илия Тем
пов, който е фантастично, влю
бен в това голямо дело.

Напълно споделям, казано-, 
то от Тамара Цитович -за из
пълнителското майсторство.. 
Прекрасни впечатления у мен 
остави и хор. „Родина“, който' 
аз слушах на една репетиция. 

, Творчеството га български
те’ композитори е в разцвет. 
Налице, са различни течения, . 
но не противоположни, а вли
ващи се в един -поток, в кой
то добре се съхранява нацио
налното своеобразие на -музи
калното изкуство. Новатор
ството, при което средствата 
са подчинени на.замисъла, не 
е погрешно. Разбира се, га 
мен ми импонира музика, по
родена от дълбоки преживява
лия. Интересен е пътят на 
развитие на В. Казанджиев — 
мислещ музикант, който мо- 
же поетично да осъществява
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своя творчески замисъл. Фе
стивалът в Русе ще изиграе 
огромна роля за развитието 
ие само на българската музи
кална култура.

Ирина Хруба — музнковед 
от Братислава.

За пръв път съм в Русе. 
На фестивала пристигнах, как 
то казват, слепешката, защо- 
то в Братислава ие разпола
гахме с никаква информация 
за него. Това, което най-мно
го ме изненада, е, че градът 
ие е голям, а има такива пре

красни музикални традиции. 
Тук има симфоничен орке
стър, опера, младежки симфо
ничен оркестър, прекрасни хо
рови колективи и много млади 
талантливи изпълнители. По
разиха ме възторгът и радост 
та, с които русенцп посрещат 
музикалните прояви. Как е 
породен този голям интерес 
към симфоничната музика, че 
залата винаги е пълна!

Считам, че малко място е 
отредено на камерната музи
ка. Запознах се с българска 
камерна' музика от записи. 

която ме заинтригува. Бих по
желала на организаторите, но- 
гато се поднасят такива запи
си, да се обръща по-голямо 
внимание на основното, защо- 
то тези прояви са израз и на 
учтивост към композиторите. 
Прослушванията нека да ста
ват при по-добра обстановка.

Като съдя от оперните ар
тисти, вие разполагате с пре
красни певци. Много бих же
лала да се запозная с песни 
на български композитори.

Илия Темков — главен ди
ригент на Русенската фплхар 

мония запозна гостите с исто
рията I а филхармонията и 
другите музикални институти 
в града, с отличителното в 
миналите фестивали и с пер
спективите На Мартенските 
музикални дни. Изрази голя
мо задоволство от оценките на 
гостите за чудесната публика, 
на която русенските музикал
ни дейци посвещават своя 
творчески труд.

Голямо е значението па ру
сенския фестивал, каза в за
ключение Ил. Темков, като 
повод да гостуват световно из 

вестни колективи. Фестивалът 
дава възможност на нашата 
публика да се запознава с го
леми произведения на велики 
композитори — класици и съ
временници.

Валерия Олнфкова — от 
Комитета по културата и из
куството на СССР, даде нов 
израз на задоволството ка го
стите от богатата и разнооб
разна програма на фестивала 
и от гостоприемството на ру
сенци. Нейните впечатления 
бяха допълнени от съветския 
композитор Карен Хачатурян.

Срещата премина при сър
дечна и творческа атмосфе
ра.

Ал. Антонов


